
 
 

Bijdrage raadsnota ZN 231767 Corona Impact Analyse, fase 1 en raadsnota ZN 232765, Financieel 

Perspectief 2020.2021 

Voorzitter 

Dank dat u twee nota’s wilt samen voegen.  

De Corona Impact Analyse Oosterhout 

Vroegtijdig heeft U als College het besluit genomen om een Corona Impact Analyse uit te voeren. Een 

brede maatschappelijk discussie binnen onze lokale samenleving.  In 19 regiegroepen is in een zeer 

korte periode heel veel informatie opgehaald.  De fractie van Gemeentebelangen is het met U eens 

om de reikwijdte van deze analyse te beperken tot constateringen en conclusies en dat deze een 

vertaling krijgen in het gemeentelijk beleid en een eerste doorvertaling in de conceptbegroting 2021. 

U heeft ons een uitgebreid document doen toekomen met daarin uitgebreid omschreven wat is 

opgehaald in de regiegroepen. Wij als raad hebben ruimschoots de gelegenheid gekregen om als 

toehoorder aanwezig te zijn daar voor onze dank en op momenten dat het mogelijk was ons te 

mengen in de gesprekken. 

De uitkomst is dat de huidige corona crisis een ongekende invloed heeft op onze samenleving.  

Een eenvoudig leesbaar document dat bij elke hoofdstuk aangeeft wat het toekomstbeeld uit 

Oosterhout 2030 is en een overzicht van kortetermijnmaatregelen. 

Voorzitter 

De rode draad in het document: 

• Oosterhout kan een stootje hebben, financieel we staan op de 3e plaats ook al eerder 

vermeldt 

• De crisis biedt kansen voor samenwerken 

• De crisis biedt kansen voor innoveren, vernieuwen en versnellen 

• De crisis biedt een “”nieuwe realiteit”” op de relatie tussen samenleving en bestuur 

• De crisis vraagt om extra aandacht voor de positie van de jongeren/jongvolwassenen 

5 uitdagingen waar we samen als raad, college, organisatie maar zeker met onze inwoners 

(jongere/jongvolwassenen) de komende maanden aan de slag moeten. 

De fractie van Gemeentebelangen zet op nummer 1, de vraag om extra aandacht voor de positie van 

de jongeren/jongvolwassenen. Als een rode draad loopt dit door de analyse heen en over de gehele 

linie blijken de gevolgen vooral nadelig uit te pakken voor deze categorie. Terecht wordt opgemerkt 

dat we alleen ‘’’’over’’’’ jongeren en hun problemen hebben gesproken. Nu de druk van de 

snelkookpan af is kunnen we aan de slag met fase 2 en met name de groep zoals eerder benoemd. 

Wat niet in het lijstje van 5 voorkomt zijn de bestuurlijke prioriteiten.  Deze analyse biedt ons ook 

(vernieuwd) inzicht in de bestuurlijke prioriteiten.  Zijn het daardoor ook eens met de motie van 

GroenLinks met toevoeging van het sociaal domein. 

 



 
 

De fractie van Gemeentebelangen onderschrijft deze bestuurlijke prioriteiten. We zien deze ook 

graag terug in beleidsvoornemens en een doorvertaling in de begroting 2021. U vraagt ons om 

kaders te stellen, dus bij deze. 

Voorzitter 

Het Financieel Perspectief 2020-2021 

Oosterhout kan een stootje hebben, dat klopt, maar toch voorzitter, maken we ons grote zorgen 

over de financiële positie en daarmede de gevolgen voor de leefbaarheid in onze stad en dorpen. Het 

is een opeenstapeling van ontwikkelingen waar alle gemeente mee te maken hebben. Enerzijds 

lopen de kosten voor het sociaal domein hoog op en anderzijds dreigt per 1 januari 2022 een korting 

op het geld dat wij uit het gemeentefonds krijgen (motie gemeentefonds). Voor een gemeente als 

Oosterhout ongeveer 1 tot 1.5 miljoen. Ook de coronacrisis heeft zijn uitwerking op de gemeentelijke 

huishoudboekjes (we reserveren 2.3 miljoen) Dat betekent dat we nu al harde keuzes maken in het 

aanbod van noodzakelijke voorzieningen en interen op onze noodzakelijke reserves. Er is geen ruimte 

voor nieuw beleid. Een beleidsarm perspectief 2020-2021, betekent ook een beleidsarme begroting 

2021.   

Voorzitter 

U vraagt ons kaders mee te geven. Strategische koers, inderdaad voorzitter, en dan kom ik bij het 

verdienmodel van de gemeente Oosterhout. Op een groot gedeelte van onze begroting hebben we 

aan de baten kant weinig of geen invloed (rijksuitkeringen), dus we moeten het gaan zoeken in 

strategische oplossingen en slimme verbindingen.  Slimme verbindingen kunnen we realiseren door 

de kennis en kunde van onze dataspecialisten te koppelen aan onze bedrijfsprocessen.   De fractie 

van Gemeentebelangen doelt hierbij met name op het gegevensmanagement dat voorhanden is en 

dat slim te koppelen aan de processen.  Het kan voorkomen dat binnen de lopende bedrijfsprocessen 

niet altijd duidelijke is wie waar mee doende is.  Door slim gebuikt te maken van de beschikbare data 

kunnen we capaciteit vrijmaken voor de strategische koers.  Nu zien we binnen het Personeel Budget 

Systeem hoge kosten voor inhuur van externe medewerkers (1.2 miljoen) fractie van 

gemeentebelangen is er van overtuigd dat er goede dingen mee zijn gedaan maar dit kan anders.  

Voorzitter 

Een strategische koers moeten we inslaan op het gebied van ons grondbeleid.  En dan kom ik terug 

op ons verdienmodel, de grondexploitatie. Het droogt op, we hebben geen grond meer in bezit om 

te exploiteren. We zien steeds meer dat projectontwikkelaars ons voor zijn. Daar moeten we een 

strategische koers in gaan varen en inzetten op grondposities.  Niet alleen op het gebied van ons 

grondbeleid maar ook op de ruimtelijke ontwikkelingen (bouwen) zullen we moeten gaan investeren.  

Inbreiden brengt vaak hoge kosten met zich mee, die kosten kunnen we terugverdienen door uit te 

breiden, dus actieve grondpolitiek. We hebben een opgave wat betreft woningbouw (2300 woningen 

tot 2030). Het stagneert en als we zo doorgaan halen we onze doelstellingen niet en dat gaat ten 

koste van de leefbaarheid van de stad en dorpen. Door een strategische koers te ontwikkelen en uit 

te voeren kunnen we de risico’s spreiden. Gebruik hiervoor de juiste instrumenten o.a. wijkgericht 

bouwen. Het brengt euro op, door o.a. uitkeringen vanuit het Gemeentefonds (per woning) en meer 

OZB. 



 
De fractie van Gemeentebelangen is bereid om hierin te investeren in meer capaciteit in de 

organisatie om te komen tot een strategische koers. Het mes snijdt hierdoor aan twee kanten, 

versnellen van de woningbouw geeft een impuls aan de lokale economie. 

Onze woningbouwcorporatie Thuisvester kan hieraan een grote bijdrage leveren, echter wanneer de 

landelijke overheid de landelijke verhuurdersheffing blijft opschroeven (nu 2 miljard naar 3.3. 

Miljard) worden de mogelijkheden op het gebied van (vernieuw) bouw en duurzaamheid sterk door 

beïnvloed (motie verhuurdersheffing) 

Juist nu, in een kritieke periode waarin veel huurders bang zijn hun baan en misschien hun woning te 

verliezen zou het kabinet woningbouwcorporaties met rust moeten laten of juist steunen.  De 

verhuurdersheffing is een blok aan het been van de corporaties.  Het is een wat ingewikkeld systeem, 

maar grofweg moeten de corporaties per woning onder de huurgrens van €706.00 per maand 

ongeveer € 500.00 per jaar aan het Rijk betalen. Voor Thuisvester een gigantisch bedrag, dat anders 

besteed kan worden. (Vernieuwbouw en duurzaamheid) 

Voorzitter 

Als we dan kaders mogen meegeven, dan gaan we dat doen.  Het zijn kaders voor investeringen in de 

leefbaarheid en de veiligheid. 

In Dorst ligt een gevaarlijks spoorwegovergang. In week 5 van 2021 wordt door ProRail een 

Strailoverweg aangelegd (ik zal U de technische details besparen). Er wordt een voorstel uitgewerkt 

om werk met werk te maken en aan de westzijde een veilig voetpad (oversteek) aan te leggen. De 

fractie van Gemeentebelangen pleit ervoor om aan beide zijde van de overweg, zowel West als Oost 

een veilig voetpad aan te leggen.  Het geeft voetgangers een veilig gevoel, zowel voor de bewoners 

van de noordzijde van het spoor naar de (school en winkels) als de bewoners aan de zuidzijde van het 

spoor (recreëren in het bos). De fractie van Gemeentebelangen verwacht van U om bij de 

behandeling van de begroting 2021 hier met voostellen over te komen. 

Een tweede punt is de aanleg van een nieuwe verbinding van Oosterhout naar Raamsdonksveer via 

de Statendamweg.  Als vele jaren wordt er gesproken over de aanleg van een verkeers- en sociaal 

veilig fietspad.  Ook hier maak werk met werk en kijk wat de mogelijkheden zijn om te komen tot de 

aanleg van een verkeers- en sociaal veilig fietspad. Betrek hier ook de huidige Veerseweg  

(opwaarderen  met een veilige fietsverbinding) bij en de fietsverbindingen door de 

Oranjepolder.(motie VVD/Gemeentebelangen, zie bijlage) 

Voorzitter 

Ook in het sociaal domein zijn door de corona crisis verandering ontstaan.  Een prachtig initiatief is 

dit jaar ontstaan een mantelzorg bon met een waarde van € 50.00.  Een mooi initiatief dat vervolg 

kan krijgen.  We wachten de evaluatie van dit project af en aan de hand van de uitkomsten daarvan 

overweegt de fractie van Gemeentebelangen om bij de behandeling van de begroting 2021 met 

voorstellen te komen om deze mantelzorg bon te laten voort bestaan naast de huidige 

mantelzorgdag. 

De voedseltuin. Een prachtig initiatief overgewaaid vanuit Boxtel. De ontwikkeling van dit project 

begint vorm te krijgen, een stichting is inmiddels opgericht en de gesprekken over de juiste en 

geschikte plaats verkeren in een afrondende fase. De fractie van Gemeentebelangen is een 



 
voorstander van deze ontwikkeling en zijn bereid om dit aan de voorkant financieel (incidenteel) te 

ondersteunen.(motie) 

Voorzitter tot slot 

Het Jaarplan Openbare Ruimte (JOR) Dit laat maar steeds op zich wachten en de raad heeft 

momenteel geen zich op het hetgeen op planning staat en wat reeds is uitgevoerd.  Hiertoe zal de 

fractie van het CDA een motie indienen. 

Samenvattend; 

• De Corona Impact Analyse geeft ons nieuwe inzichten, vertaal die naar toekomstig beleid 

• Kortingen vanuit het Gemeentefonds 

• Het verdienmodel van de gemeente staat onder druk 

• Het inslaan van een strategische koers 

• De verhuurdersheffing 

• Kaders voor nieuw beleid in 2021 

- Spoorwegovergang in Dorst 

- Sociaal- en verkeersveilig fietspad naar Raamsdonksveer 

- De Mantelzorg bon 

- De voedseltuin 

- Duurzaamheid 

- JOR 

 

 

 

 

 

 

 


